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Nyári sporttükör '84 

Lesz-e ismét 
„mennybemenetel ?" 

Nem remélt évet zártak a 
SZEOL AK labdarúgói az 
elmúlt bajnoki évben. Újonc-
ként nemcsak megkapasz-
kodtak. hanem mindjárt a 
kilencedik helyet is megsze-
rezték az első osztályban. 
Meglepetés ez. ha az 1983'84-
es raj t előtt napvilágot látott 
számítógépes előrejelzésre 
gondolunk, amely a szege-
diekben látta a mezőny 
egyik leggyengébb résztve-
vőjét és a leendő kiesőnek 
minősítette. Azonban ami 
elmúlt, elmúlt. A régi dicső-
ség kevés az üdvösséghez. 
Így gondolkozik Kaszás Gá-
bor vezető edző is, akit rö-
vid beszélgetésre invitáltunk. 
Megkértük értékelje a nyá-
ri felkészülést: 

— A tavalyi sikeres sze-
replés csak akkor lesz iga-
zán értékes, ha megtudjuk 
ismételni. Ennek érdekében 
mindent elkövettünk az el-
múlt hetekben. Az idei ala-
pozás nem egyszerű lekopí-
rozása a tavalyinak. Egészen 
ú j módszerekkel kísérletez-
tünk, melynek lényege, hogy 
a labdát szinte valamennyi 
foglalkozáson „dédelgették" 
a játékosok. Közben edző-
mérkőzéseken próbáltuk fel-
mérni hol tartunk a mun-
kában. Hazai partnereken kí-
vül.. -r— több is volt, ráadásul 
különböző osztálybeliek — 
az országhatáron túli ellen-
felekkel is találkoztunk. Ju-
goszláviában a Vinkovszki 
Dinamó volt a vendéglátónk, 
az NDK-ban pedig a Kari 
Marx Stadt,, valamint a Di-
namó Drezda adott ízelítőt a 
német labdarúgásból. 

Arról, kik jutottak legtöbb-
ször szóhoz Kaszás Gábor 
elmondta, alig változott a 
tavalyi keret. Egyedül Kuta-
si Lászlót volt kénytelen ki-
húzni a névsorból. Pótlása 
nem lesz egyszerű, hiszen 
rutinos, sok nagy csatát át-
élt játékosról van szó. emel-
lett, mint ember is, csak 
pozitív példaként állítható 
társai elé. A csapat „öregje" 
nem akasztotta szögre a ci-
pőt, jelenleg a Makói SVSE-
nél vezényeli a védelmet, 
természetesen a pályáról. A 
kezdő tizenegybe kerülésért 
Szabó L., Hornyák, Szabó 
Gy., Szélpál, Kozma, Polyvás, 
Somogyi, Takó, Móricz,Gru-
borovics, Balázs. Orosházi, 
Kovács. Kun, Segesvári, Bir-
kás, Balogh, Deák és Voj-
nics küzd. 

— A magyar labdarúgás, 
ha nem is látványos gyorsa-
sággal, de elindult a fejlődés 
útján, mely egy gyorsabb, 
korszerűbb, kitűnő labdake-

zelésre épülő játék felé ve-
zet. A szaksajtót lapozgatva 
legalábbis ilyen törekvések-

ről, változásokról szerezhe-
tünk tudomást az élvonalbe-
li edzők nyilatkozataiból. Va-
jon a Tisza-partiak besza-
molhatnak-e hasonlóról? 

— A megfelelő erőnlét, ál-
lóképesség kialakításáról 
idén sem feledkeztünk meg. 
Ügy látom, játékosaim egy 
év alatt alkalmazkodtak az 
NB l-es követelményekhez. 
Ez elsősorban a technikai és 
taktikai felkészültségre ér-
tendő. A jövőben a támadás-
szövésben szeretnénk megle-
petéssel szolgálni vetélytár-
saink számára. E téren nagy 
reményeket fűzök Birkás és 
Móricz szerepléséhez, akikre 
eddig különböző okok miatt 
nem számíthattam. 

— Köztudott város szerte, 
hogy a Tisza-parti stadion 
inkább hasonlított az utóbbi 
időben feldúlt hadszíntérhez, 
mint labdarúgó pályához, 

— Augusztus 20-a óta tart-
juk foglalkozásainkat a 
SZEOL sporttelepen. A kö-
rülményekről röviden csupán 
annyit, hogy az országban 
az NB l-es klubokat tekint-
ve valószínűleg egyedülálló. 
Sajnos ezzel nem dicseked-
hetünk. A gondok közül a 
legégetőbb a pálya gyepsző-
nyege, amely csak a legna-
gyobb jóindulattal kaphatja 
meg a szőnyeg nevet. Ugyan-
is a fű, hogy úgymondjam 
élet és halál között van. A 
közelmúltban elültetett ma-
gok valószínűleg nem a mi-
nőségi előírásoknak megfe-
lelő talajba kerültek, így a 
lefektetett csőrendszerig nem 
jut el a lehulló csapadék. A 
víz megáll a pályán, s a 
gyep egyre csak pusztul 
emiatt. A ritkuló növényzet 
közül mind több helven tű-
nik elő a puszta föld. Az 
őszi esőzések idején, akár 
vízilabda mérkőzéseket is 
játszhatunk majd. 

Találkozásunkkor már túl 
volt az első mérkőzésén' a 
Kaszás legénység. A fővá-
rosban jártak. Az egyik leg-
népszerűbb klub az FTC 
volt az ellenfél. Sajnos pont 
nélkül, súlyos vereséggel 
tértek haza. A tapasztalatai-
ról kérdeztük a trénert. 

— A ferencvárosiakról 
semmit sem tudtunk. Telje-
sen ú j játékos állománnyal 
vágtak bele az idei küzdel-
mekbe. A zöld-fehérek há-
romnegyed része kicserélő-
dött. Fiatal és tehetséges já-
tékosokkal gyarapodtak, akik 
már az első fordulóban bi-
zonyították, hogy érdemes 
volt számukra bizalmat sza-
vazni. Elsősorban csatáraik 
teljesítménye dicsérhető. 

Irigylésre méltó a közönsé-
gük, amely tenyerén hordoz-
za kedvenceit, olyan forró 
hangulatot képes teremteni 
az Üllői úton, melyben az 
ellenfelek nem csoda ha 
reszkető lábbal lépnek pályá-
ra. — fejezte be beszélgeté-
sünket Kaszás Gábor. 

A következő erőpróba a 
Bp. Honvéddel Szegeden 
lesz. (Azóta már ismert a 
eredmény — B. T.) Javában 
folynak az előkészületek. A 
lelátók és az egyéb kiszolgá-
ló létesítmények felújításá-
ról, átépítéséről Faragó Ist-
ván, a DÉGAZ főmechani-
kusa számolt be: 

— Nagyon sok vállalat se-
gítségét kértük. Többekkel 
ellentétben azóta is kitart 
mellettünk a Nagyalföldi 
Kőolajkutató Vállalat, a Sze-
gedi Vízügy és a Városgaz-
dálkodási Vállalat. Legsür-
gősebb feladatunk most a 
nézőtér és a pálya közti ke-
rítés felépítése, a régi padok 
újrafestése, az elkorhadt 
deszkák cseréje. A lelátókat 
mindenütt szeretnénk köze-
lebb hozni a játékrészhez, 
továbbá egy 2 millió forintot 
érő elektromos eredményjel-
zőt vásárolunk majd. Min-
dent összevetve két éven be-
lül mintegy 36 millió forin-
tos költséggel szeretnénk a 
létesítményt újjávarázsolni. 

Faragó István a SZEOL 
AK — Bp. Honvéd találko-
zója előtt egy bő héttel, jó-
val kulturáltabb és kényel-
mesebb körülményeket ígért 
közönségének. Hogy mindez 
megvalósul-e, hamarosan 
valamennyien tapasztalhat-
juk. 

Az élet ismét bizonyította 
egy közmondás igazát, mely 
szerint „sok bába között el-
vész a gyerek". Valahogy 
így jártak a pálya rendbeho-
zásával a SZEOL AK-nál is. 
A sanyarú anyagi lehetősé-
gek miatt úgv határóztak 
maguk vásárolják meg a fű-
magot az Alföldi Kőolajku-
tatóval termeltetik ki a víz-
elszállító csőrendszer helyé-
ről a földet, a sándorfalvi 
Magyar-Lengyel Barátság 
Tsz adta a termelőtalajt. 
Végeredményben az éssze-
rűtlen takarékoskodásból lett 
egy silány pálya, és csak 
rossz idő kérdése, hogy tel-
jesen hasznavehetetlenné 
váljon. Talán érdemes lett 
volna egy konkrét vállalko-
zóra bízni a teendőket. A 
hibát elkövetők nem marad-
nak titokban, valószínűleg 
bírósági eljárásra kerül sor. 
Mindez a csapatot természe-
tesen már nem vigasztalja. 

BOROS TIBOR 

A JATE SC szakosztályok 
edzési időpontjai 

Kosárlabda: hétfő, kedd, 
csütörtök 21—23 óra. Ságvá-
ri Alt. iskola. 

Tollaslabda: szerda, pén-
tek. 21—23 óra. Ságvári Alt. 
iskola. 

Röplabda: Női — kedd. 
csütörtök 17—19 óra. Ady-
tér: Férfi — csütörtök 18— 
20 óra. Körösi József Szak-
középiskola. 

Asztalitenisz: szerda, csü-

törtök 18—20 óra, Ady-téri 
körtornaterem. 

Kézilabda: kedd, csütör-
tök (férfi-női) 18—20 óra, 
Ady-tér. 

Karate: szerda. 17—19 óra. 
szombat 9—11 óra. Ady-tér 

Tenisz: Női- kedd. csütör-
tök 15—19 óra, Űjszegedi 
teniszpálya; Férfi- szerda 
péntek 15—19 óra, Űjszegedi 
teniszpálya 

Természetbarát: szakosz-
tályvezető dr. Felföldi Ká-
roly (Szerves Kémia), fogadó 
óra: csütörtök 13—14 óra kö-
zött. 

Kispályás labdarúgás: 
szakosztályvezető Bélteleki 
Pál (Testnevelés tanszék) 

A szakosztályokba minden 
érdeklődőt szeretettel vár-
nak, az elsőéves hallgatókat 
is szívesen fogadják. 

Lewis, Lewis, Lewis 

Carl Lewis belépésével 
megváltozott a légkör a sta-
dionban. Mindegy, milyen 
szám folyt a futó-, az ugró-, 
vagy a dobópályán, mindegy, 
milyen világklasszisok je-
lentek meg a rajtnál, mind-
egy, hogy világcsúcsra vagy 
„csak" magyar rekordra 
volt kilátás — a nézők leg-
alább egyik szeme mindig az 
amerikai szuperklasszison 
osüngött. Pedig ekkor még 
nem csinált semmit. Csak 
melegített. Egyedül ő volt 
azonban jogosult arra, hogy 
ezt az „előmozgást" benn a 
pályán végezze. A Népsta-
dion edzőpályáján, az Olim-
piai Bajnokok Parkjában 
közben Lewis leendő ellen-
felei köröztek, Na, nem olim-
piai bajnokok mind, dehát 
ez nem olyan szigorú előírás, 
mint az, hogy a verseny szín-
helyen melegíteni tilos. Csak 
Lewis a kivétel. Lewis Lewis, 
Lewis. Vajon van-e ember 
a Földön, akinek a nevét 
többször írták le ezen a nyá-
ron, mint a négyszeres olim-
piai bajnok szupersztárét? 
És mivel magyarázható ez a 
hallatlan „fölhajtás", ami 
körülötte kialakult? Na, nem 
érdemtelenül, erről szó sincs, 
az érdekes csupán az: van-e 
anatómiája a sztárrá válás-
nak. A Budapest Nagydíj — 
mert erről a versenyről van 
most szó — sok nagy egyé-
niséget vonzott már az évek 
során, de még Steve Ovett 
három év előtti körülrajon-
gása sem hasonlítható ahhoz, 
ami Lewis körül most kiala-
kult. Vajon gazella futása, 
vajon zenélő mozgása, vajon 
magától értetődő fölénves 
győzelmei azok, amit a fia-
tal autógramkérők ezrei, s a 
kevésbé fiatal nézők tízezrei 
csodálni akartak ezen a hú-
szon alig túllévő Egyesült 
Államok-beli f iún? Vajon 
örök győzelmei álmaink 
megtestesítőjét látjuk benne, 
a játszi könnyedséggel min-
dig nyerő biztos pontunkat? 

Tény: hanyattestünk. S 
nem indokolatlanul. Mert 
nemcsak azt nézhettük száj-
tátva, ahogy bárkit állva 
hagy 60 méternél a legrövi-
debb sprinttávon. Azt a — 
fiatal kora ellenére — fe-
gyelmezett viselkedést is, 
amit például a versenyt 
megelőző sajtótájékoztatón 
produkált. Mielőtt belépett 
a terembe, menedzsere érke-
zett, s mindenkit megkért: 
szüntesse be a dohányzást, 
mert Carlnak délután verse-
nye lesz, és amúgy sem sze-
reti a füstöt. Aztán bevonult 
Amerika legmenőbb nap-
szemüvegében, Amerika, s 
jelenleg talán a világ leg-
menőbb sportmárkájú vise-
letében, talpig NIKE-ben ö. 
Minden kérdésre hallatlan 
türelemmel válaszolt. Még 
azokra is, amikre t a l án . . 
Szóval idézek: 

— ö n köztudottan gyen-
gén rajtol. Mit tesz ennek 
javítása érdekében? — hang-
zott a kérdés. Az isteni Carl 
ártatlan arccal felelte: — 
Nem tudok róla. hogy gyen-
gén rajtolnék. 

— Milyen taktikával futja 
a 100 métert? — hangzott a 
következő kérdés. 

— Tudja, úgy szoktam, 
hogy elég gyorsan kezdek, 
és aztán megpróbálom fo-
kozni a tempót. 

— Kit tart a világ máso-
dik legjobb atlétájának? 

— Miért, ki az első? — 
kérdezett vissza. 

— Hát ön! 

— Ja, akkor nem az én 
dolgom megválasztani a má-
sodikat . , . Ügy tűnik, szö-
vegből is fölkészült volt No 

1, mert pillanatok alatt vá-
laszolt a legfifikásaljb kér-
déseket is. Az iránta való 
érdeklődésre jellemző: az 
értekezlet másik fele nem 
tartott ennyi ideig. Pedig ott 
sem akárkinek ültek. Név sze-
rint: Uwe Hohn, és Antje 
(Zölkau) Kempe, a gerely-
hajítás NDK-beli férfi illet-
ve női világcsúcstartói, Jor-
danka Andonova. a női ma-
gasugrás bolgár világcsúcs-
tartója a szovjet Jurij Szedih, 
olimpiai bajnok, a kalapács-
vetés világcsúcstartója, Steve 
Cram Nagy-Britanniából, vi-
lág- és Európa-bajnok 800-
as és 1300-as, valamint Al-
berto Cova, hosszútávfutás 
olasz olimpiai-, világ-, és 
Európa-bajnoka. Azért idé-
zésre érdemes kérdések és 
válaszok itt is előfordultok. 
Sőt, kétszer élénk derültség 
is kitört a tudósítók között. 
Először akkor, amikor Uwe 
Hohn hangos igennel vála-
szolt arra a kérdésre; volt-e 
doppingellenőrzés azon a 
berlini versenyen, amikor a 
100 métert messze túlhaladó 
világcsúcsot dobta. Másod-
szor pedig akkor, amikor 
Jurij Szedihet faggatták, 
miért vesz részt ezen az at-
léta-gálán. Tiszta angolság-
gal így válaszolt: „Eredeti-
leg nem szerepelt a program-
ban ez verseny. Alig néhány 
napja szereztem tudomást 
arról, hogy indulni fogok. 
Hogy miért, nem tudom." 

Akinek szerencséje volt, 
mert határközeiben lakik, 
részletesebben láthatta az 
olimpiát. Érdekes képet mu-
tat az éremtáblázat. Az Egye-
sült Államok kiemelkedő 
teljesítménye (83 arany, 61 
ezüst, 30 bronz) várható volt, 
de ki gondolt Románia ösz-
szesített második helyére az 
éremtáblázaton (20, 16, 17,)? 
Az NSZK „bronzos" helye-
zése ismét „tervezhető" volt 
(17, 19, 23,), sőt, a hagyomá-
nyos olimpia pontversenyben 
meg is előznék keleti szom-
szédainkat. Vajon ki sejtette 
Kína (15, 8, 9), Olaszország 
(14, 6, 12,) vagy Kanada (10, 
18, 16,) előkelő éremgyűjte-
ményét? Számomra azért 
Jugoszlávia (7, 4, 7), Japán 
(10, 8, 14) és Űj Zéland (S, 
1, 2,) mögött elfoglalt 9. he-
lyezése szinte mindennel ér-
tékesebb. hiszen hét arany-
érmük döntő hányadát csa-
patsportokban szerezték, s 
úgy érzem, a kézilabdában 
szerzett bajnokság (különö-
sen így, hogy a férfiak és a 
nők egyaránt nyertek) fej-
lettebb, szervezettebb sport-
életre utal, mintha — pél-
dául — az atlétika egy szá-
mában nyer egy ország ver-
senyzője. 

És, hát MLSZ 

Mi azonban nem az olim-
piával voltunk leginkább el-
foglalva ezen a nyáron. Is-
mét adott nekünk bőséges 
csámcsogni-valót a mi bel-
terjes kis labdarúgó életünk. 
Ismét volt ÜGY, nem is 
akármilyen, ismét volt 
MLSZ-döntés, kinyilatkozta-
tás (nem is akármilyen!) hát 
mi kell még? 

Sokadszor beigazolódott — 
mindenfajta ezzel ellentétes 
közléssel szemben —., hogy 
más a mérce a vidék és más 
Budapest labdarúgásánál, 
sőt utóbbinál még további 
rétegződések is vannak, 
Győrbe igazolni halálos bűn-
nel és — lehetetlenséggel ha-
táros. Igaz, a Rába-parti vá-
rosba távozni szándékozó 
Kardos elkövetett egy hibát: 
már szerződésének lejárta 
előtt Győrben edzett. Ez 
olyan tálcán kínált lehető-

ség. mondhatni ziccer veit 
az Üjpest számára, amit nem 
hagyhattak ki. Más kérdés, 
hogy teljesen logikátlan do-
log. hogy július 31-ig (szer-
ződése lejártáig) még Üj-
pesten kellett volna edzenie, 
jóllehet a bajnokságban már 
a Rábában szerepelt volna, 
ahol július 1-én kezdődött 
meg a felkészülés . , . No. de 
logikát keresni a labdarú-
gásban . . . ? Később azért ki-
derült, Kardost sem kell fél-
teni. Néhány nappal azután, 
hogy a győri rádióban és a 
helyi sajtóban azt nyilatkoz-
ta: Rába ETO-játékos lesz, 
vagy semmi, azaz kivár egy 
évet, Újpesten négyéves (!!) 
szerződést írt alá. Bizonyá-
ra ezért kapott a jándékba 
egy nagy doboz babapiskó-
t á t . . . 

És hát, MLSZ. Néhány é r 
távlatából már megállapít-
ható: mégha voltak is helyes 
intézkedéseik, kemény elha-
tározásaik, egyetlen egyszer 
sem voltak képesek követke-
zetesen. mindenkire egyfor-
mán érvényesen foganatosí-
tani saját maguk által meg-
alkotott törvényeiket. íme, a 
bunda-ügy- Amennyire di-
cséretes, hogy volt merszük 
végre szembeszállni a min-
dent betakaró megegyezés-
hullámmal, olyannyira elke-
serítő, hogy képtelenek vol-
tak egyenlő mércével bün-
tetni. 

Mert hogyan lehet az. hogy 
például Kovács Attilát 10 
évre tiltották el; azaz gya-
korlatilag örökre „elmeszel-
ték". az ugyancsak válogatott 
Nagy Antal és Varga ugyan 
kisebb súlyú, de jellegében 
azonos vétségért felfüggesz-
tett büntetést kapott, s 
játszhat is a bajnokságban? 
Ügy látszik, megint igaza 
lehet a háttér-híradónak, 
miszerint Nagy Antalékkal 
együtt még igen sokan ben-
ne voltak a Honvédból a 
„buliban", ö k csak tartották 
a hátukat, de eltiltás esetén 
kipakoltak volna. S abba 
esetleg nagy emberek is be-
lebukhattak volna. 

Hallgatói sikerek 

Hagyjuk a labdarúgást! 
Beszéljünk inkább arra ér-
demesebb sportemberekről. 
Például azokról az egyete-
mistákról, főiskolásokról, 
akik az idén sem pihenéssel, 
nyaralással töltötték szabad-
ságukat, hanem kemény 
edzésekkel, versenyzéssel. 

Az élre talán Szopori Eri-
ka neve kívánkozik. A SZE-
OL AK fiatal atlétanője két 
arany-, és két ezüstérmet 
nyert az atlétikai idei fel-
nőtt magyar bajnokságán, 
400 gáton sorozatban meg-
javította az utánpótlás csú-
csot, majd a felnőtt rekord 
megdöntése is sikerült. Nem 
sokkal maradt el tőle Szabó 
Erzsébet sem. aki 800-on je-
leskedett, s egyébként évfo-
lyamtársa a főiskolán Szo-
porlnak. A joghallgató La-
dányi Zsigmond súlylökés-
ben szerzett bajnoki ezüstöt. 

Figyelemre méltó a kaja-
kos Petrovits Kálmán negye-
dik helye a szocialista orszá-
gok nyílt versenyén, ugyan-
ezen a versenyen szerepelt 
— bár nem túl sikeresen — 
a cselgáncsos Fürjész István 
is. Sorolhatnánk még a pél-
dákat a keményen dolgozó 
vízilabdázóktól a kosaraso-
kon keresztül egészen né-
hány labdarúgóig, de teljes-
ségre nem törekedhettünk. 

Néhány pillanatot próbál-
tunk felvillantani az idei 
„sportnyárból", ugyancsak 
annak Igénybe és lehetősége 
nélkül, hogy minden fontos 
eseményről szó essen. De ta-
lán az emlékeztetést elértük; 

BALOGH TAMÁS 
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